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Dagsorden til økonomiudvalgets møde 
den 11. maj kl. 915 på Hanghøjgård og 
efterfølgende behandling af dagsorden 
på rådhuset.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Anders Clausager 
Gitte Schønemann 
Lise Lotte Due 
Bent Vestergård Jensen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
Sammen med gruppen vedrørende beskæf
tigelsessager startes kl. 9.15 på 
Hanghøjgård med besigtigelse af pro
jektværkstedet og genbrugscentralen. 
Dette forventes at vare max. 1 time. 
Herefter behandler gruppen punkt 20 i 
udvalgsværelse 1.

Tidspunkt for mødets afslutning:
kl.
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1.
Meddelelser fra borgmesteren
a)
AMU-Center Frederiksborg amt meddeler 
i skrivelse af 20. april 1993, at be
styrelsen på møde den 19. april 1993 
besluttede at lukke El-Centret i 
Frederiksværk og overføre medarbejde
re, kursusaktiviteter og -udstyr til 
AMU-Centrets nu 2 øvrige El-Centre - 
primært til Frederikssund, sekundært 
Helsingør.
b)
Miljøministeren fremsender kopi af 
svar af 19. april 1993 til folke
tingsmedlem Klaus Hækkerup vedrørende 
placering af et asylcenter i Skibby 
kommune.

c)
Byrådet behandlede på møde den 17. 
marts 1993 en klage til Tilsynsrådet 
over, at kommunen ikke vil give 
byggetilladelse til opførelse af 
sommerhus på på et
fundament fra 1937.
Tilsynrådet har i skrivelse af 26. 
april 1993 meddelt klageren, at kom
munens afgørelse er korrekt, idet* man 
ikke finder, at byrådet ved sin be
handling af ansøgningen om byggetil
ladelse og den skete henlæggelse af 
sagen i 1978, har handlet klart i 
strid med lovgivningen.
Tilsynsrådet skrivelse er fremlagt i 
sagen.
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4.
Evt etablering af flvgtningelandsbv i 
Hiortehaven
J.nr. TF 00.10.06054
Afgøres af økonomiudvalget
økonomiudvalget har d. 9. marts 1993 
anmodet miljø- og teknikudvalget om 
endnu engang at overveje fordele og 
ulemper ved opførelse af en hytteby i 
Hjortehaven.
I den anledning fremlægges revideret 
plandokument vedr. området.
Miljø- og teknikudvalqet behandlede 
sagen på møde den 29. april 1993 og 
kan ikke anbefale, at der opføres en 
hytteby i Hjortehaven til flygtninge.

. dy/
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6.
Detailkloakering af Skuldelev bv - 
anlægsregnskab
J.nr. TF 06.01.03008
Afgøres af byrådet
Efter afslutningen af detailkloake
ringen af Skuldelev by har økonomisk 
forvaltning opgjort det samlede for
brug til kr 4.309.465.
Til arbejdernes gennemførelse er der 
tilsvarende ydet anlægsbevillinger på 
et samlet beløb på kr 5.865.000. 
Forbruget og de tilhørende bevilling
er er fordelt over en periode fra 
1986 til 1992 og fremgår af et bilag 
i sagen.
Det bemærkes, at anlægsregnskabet kun 
omfatter den egentlige detailkloake
ring af Skuldelev by og således ikke 
de afskærende hovedledninger øst for 
byområdet.
Miljø- og teknikudvalqet indstiller 
på møde den 29. april 1993 anlægs
regnskabet for detailkloakering af 
Skuldelev by med et samlet forbrug på 
kr 4.309.465 til godkendelse.
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9.
Salg af ejendommen Saltsøvei 5
J. nr. TF 82.02G01
Orientering for økonomiudvalget
Teknisk forvaltning har undersøgt 
mulighederne for at afhænde ejendom
men som byggegrund. Da udgifterne 
til nedrivning af ejendommen vil være 
forholdsmæssig stor, har administra
tionen vurderet, at man fortsat bør 
prøve at sælge ejendommen, som den 
er, men til en lavere pris. 
Ejendomsfirmaet har derfor fået 
meddelelse om, at ejendommen kan 
sælges til en lavere pris.
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10.
Oprettelse af musikskole 
J. nr. KU 20.03.05 
Afgøres af byrådet
a.
Ledende skoleinspektør fremsender 
forslag til genetablering af Skibby 
kommunale musikskole.
Forslaget er udarbejdet af en gruppe 
musiklærere fra kommunens 3 skoler. 
Der er taget udgangspunkt i den tid
ligere musikskole, idet det anses for 
sandsynligt, at en ny musikskole vil 
få samme omfang, hvis midlerne er 
tilstede.
Gruppen anbefaler, at det frivillige 
tilbud om musikundervisning og ud
øvelse bør etableres i musikskoleregi 
frem for andre organisationsformer, 
som f.eks. § 3 stk. 2 (efter folke
skoleloven) bl.a. for at få statstil
skud - men i så tæt og integreret 
form med folkeskolerne, som overhove
det muligt.
Den kommunale udgift er anslået til 
følgende, under forudsætning af, at 
forslaget følges:
Kommunal udgift i efteråret 93: 
kr. 62.202,- incl. ø-tid (folkesko
len) .
Kommunal udgift i 1994: 
kr. 195.728,- incl. Ø-tid (folkesko
len) .
Kommunal udgift i 1995: 
kr. 239.054,- incl. Ø-tid (folkesko
len) .
Udtalelse fra Løn- og personalekonto
ret samt forslag vedlagt.
b.

Skibby, fremsender på vegne af en 
kreds af borgere, ansøgning om til
skud til etablering og drift af en 
selvejende musikskole med opstart fra 
1. september 1993.

fortsættes...
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10. Fortsat
Skolen foreslåes udbygget i 3 etaper, 
og der er budgetteret med følgende 
udgifter:
Budget 1/9 - 31/12-93:
Bruttobudget kr. 150.000,-.
Kommunens andel ca. kr. 100.000,-. 
Budget 1994:
Bruttobudget kr. 300.000,-.
Kommunens andel ca. kr. 150.000,-. 
Budget 1995:
Bruttobudget kr. 450.000,-.
Kommunens andel ca. kr. 225.000,-.
Det forventes, at musikskolen vil 
være fuldt udbygget 1. september 
1995.
Bruttobudgettet for 1996 vil herefter 
være kr. 500.000,-.
Kommunens andel ca. kr. 250.000,-. 
Udtalelse om mulighed for etablering 
af musikskole under folkeoplysnings
loven.
Forslag vedlagt i kopi.
Udvalget anmodes om at tage stilling 
til følgende:
1.
Etablering af musikskole i musiksko
leregi i tæt og integreret form med 
folkeskolerne.
2 .
Etablering som en selvejende musik
skole.
3.
Etablering under folkeoplysningslo
ven.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit 
møde den 26. april 1993, 
at der oprettes en kommunal musiksko- 

ie,
at udvalget går ind for en 

maximum-elevbetaling, 
at betaling opkræves 2 gange årligt, 
at udgifterne ikke må overstige 

bruttobeløbene i 
1993: kr. 65.000,-.
1994: kr. 200.000,-.
1995: kr. 240.000,-.

Hanne Kyvsgaard og Lise Lotte Due 
indtager særstandpunkt, idet en selv
ejende institution kan søge tilskud, 
som kommunal institution er afskåret

fortsættes. . . .
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10. Fortsat
fra. Administrationen, som er res
sourcekrævende kommunalt arbejdsmæs
sigt, lægges i et andet regi. 
Endvidere koster det ikke ø-tid, at 
lave musikskole i en selvejende 
musikskole.
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11.
Indtægt i forbindelse med elevfester 
i klub Hanghøi
J. nr. KU 18.01.07
Afgøres af økonomiudvalget
Ungdomsskolebestyrelsen vedtog på sit 
møde den 23. november 1992, at afhol
de 6 deskoteker/fester i skoleåret 
1993/94, som forsøg.
Skolen forventer en indtægt over 
skoleåret på ca. kr. 10.000,- på 
arrangementerne.
Der ansøges om at "omveksle" indtæg
terne til timer for klubmedarbejder
ne.
Indtægten vil kunne udløse ca. 100 
ekstra timer end der er normeret på 
klubbens budget.
Der vil ikke blive tale om ekstraud
gifter for kommunen, men en ændring 
af normeringsplanen for året 1993/94. 
Løn- og personalekontoret har ingen 
bemærkninger.
Forvaltningen anbefaler ovennævnte. 
Det bør pointeres, at udgiften skal 
holdes indenfor budgettet.
Kulturelt udvalg anbefaler i sit møde 
den 26. april 1993 det ansøgte.
Anni Skov deltog ikke i punktets 
behandling, da hun gik kl. 11.40.
Borgmesteren indstiller til godken
delse, dog kun for indeværende år.
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13 .
Ventelisteproblematikken i daginsti
tutionerne
J. nr. SSSF 16.04.00 P07
Orientering for økonomiudvalget
Teamleder fremsender
materiale med henblik på vurdering 
af, om der er behov for at bygge nye 
daginstitutioner i Skibby og i Fer
slev og i givet fald, hvilken slags 
institutioner der er behov for. 
Samtidig fremsendes forslag til 
løsningsmuligheder.
Skibby:
1.
Der bygges nyt fritidshjem i Skibby 
til 36-40 børn. Skibbyssen bevares så 
i nuværende form, med 80 fritids
hjemsbørn og 20 børnehavebørn.
2.
Skibbyssens børnhavegruppe (20 børn) 
nedlægges. Der skal så bygges en 
institution til 20 børnehavebørn og 
40 fritidshjemsbørn.3 .
Skibbyssens børnehavegruppe nedlæg
ges .
I nuværende lokaler beregnes så yder
ligere 10 fritidshjemsbørn og Skib
byssen bliver til 90 fritidshjems
børn. Der skal så bygges til 20 bør
nehavebørn og 30 fritidshjemsbørn. 
Ovenstående løser ikke klubproblemet 
i Skibby, fordi der ikke frigives 
lokaler.
Behovet for klub de kommende år ser 
således ud:
1992 2, 1993 10, 1994 15, 1995 29, 
1996 24, 1997 34.
Opgjort som antal børn der går ud af 
fritidshjem når de fylder 10 år. 
Ferslev:
I Ferslev er der behov for både bør
nehavepladser og fritidshj emspladser. 
Da behovet i 1995 ændrer sig med for 
mange børnehavepladser og tilsvarende 
for få fritidshjemspladser, er det 
nærliggende at bygge en institution,

fortsættes...
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13. Fortsat
der har flydende aldersovergange 
mellem børnehave og fritidshjem.
Da det samtidig drejer sig om et 
antal børn der skal flyttes fra bør
nehaverne i Skibby, og som skal i 
skole om 1 -2 år, vil det formentligt 
være acceptabelt for forældrene at 
flytte børnene til en anden børneha
ve, hvis det er den samme instituti
on, børnene skal fortsætte i fritids
hjem.
Som tidligere nævnt er behovet p.t.
28 børnehavepladser og 17 fritids
hjemspladser. Ialt 45 børn.
I Ferslev er i forvejen 10 klubbørn 
og 30 fritidshjemsbørn.
Hvis de nuværende fritidshjemsbørn 
flyttes med til en ny institution, 
skal der etableres en ny institution 
med plads til 75 børn.
Forslagene i Ferslev kan herefter 
være:
1.
Der etableres en ny institution i 
Ferslev med plads til 45 børn. Insti
tutionen er fra starten til 28 børne
havebørn og 17 fritidshjemsbørn.
Dette vil så ændre sig i 1995, hvor 
der vil være færre børnehavebørn og 
tilsvarende flere fritidshjemsbørn. 
Dette betyder, at Ferslev fritidshjem 
består uændret og at der formentlig 
vil mangle klubpladser.
2 .
Der etableres en ny institution med 
plads til 75 børn, både børnehave og 
fritidshjem. Fritidshjemsbørnene fra 
Ferslev fritidshjem flytter med til 
den nye institution. Lokalerne til 
nuværende Ferslev fritidshjem bliver 
ledige og kan evt. benyttes til klub
virksomhed .3.
Der bygges nyt fritidshjem til 47-50 
børn. D.v.s de 17-19 der p.t. mangler 
samt de 30 fra nuværende fritidshjem. 
De 28 børnehavebørn kan så formentlig 
være i nuværende Ferslev fritidshjem, 
men så mangler der klubfaciliteter og 
der bliver ingen aldersintegration.

fortsættes...
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4.5. klasse i Ferslev medtages i fri
tidshjemmet, således at der bygges en 
institution i Ferslev til nuværende 
30 + 10 samt de nye 17, der mangler 
plads i år i fritidshjem. Dertil kom
mer de 18 elever der næste år er 5 
klasse i Ferslev. D.v.s ialt fritids
hjemsplads til 47 børn og klubplads 
til 28. Derudover vil der så mangle 
28 børnehavepladser. Dette vil imid
lertid skabe forskelligt serviceni
veau i Ferslev i forhold til Skibby 
og Skuldelev, hvis 5. klasse medtages 
som fritidshjemsbørn.
Det indstilles:
at der i Skibby bygges en ny institu

tion til 56-58 børne- have/fri- 
tidshj emsbørn.

at Skibbyssens børnehavegruppe flyt
ter med til ny institution i Skib
by.

at der i Ferslev bygges en ny insti
tution til 65-67 børnehave/fri- 
tidshj emsbørn.

at der i nuværende Ferslev Fritids
hjem etableres klub. 

at tilflyttere ikke længere skal 
vente \ år på at komme på vente
liste efter alder, når de nye in
stitutioner står færdige. 

Socialudvalget har på sit møde den 
27. april 1993 besluttet at forvalt
ningen arbejder videre med følgende: Skibby:
Forslag til 40 henholdsvis 60 børn 
med diverse opførselsmuligheder og 
finansiering.
Ferslev:
Ferslev fritidshjem ændres til børne
have .
Bygning af en børnehave/fritidshjem 
til ca. 50 børn.
Eventuelt oprettelse af klub i lejede 
lokaler.
Endvidere samarbejdes med skolen om 
en evt. midlertidig ordning i Ferslev og i Skibby.

fortsættes...
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14.
Deltagelse i sommerferieophold i 
udlandet - bofællesskabet
J. nr. SSF 81.14
Afgøres af økonomiudvalget
Bofællesskabet fremsender anmodning 
om ca. kr. 10.500 til dækning af 
personalets deltagelse i sommerferie
ophold i udlandet.
Udgiften vil kunne afholdes indenfor 
det beløb, som er afsat til lønnin
ger, hvis der kan opnås accept af, at 
pengene flyttes fra lønkontoen til 
personaleudgifter.
Der er i andre lignende bofællesska
ber tradition for at give beboerne 
mulighed for 1 ferierejse om året. 
Socialudvalget indstiller på møde den 
27. april 1993,
at ansøgningen imødekommes, samt at 

der fremover tages højde for denne 
udgift ved fremtidige budgetlæg
ning

at omplaceringen medtages i budgetre
visionen pr. 30/4-93.
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15.
Orientering om møde med Dansk flygt
ningehjælp
J.nr. BK 00.10
Orientering for økonomiudvalget
Kommunerne i Frederiksborg amt har 
den 16/4-93 været indkaldt til møde 
med Dansk Flygtningehjælp.
Mødets formål var blandt andet at 
drøfte fordeling og boligplacering af 
flygtninge i Frederiksborg amt.
Fra mødet blev foreslået at fire 
kommuner, Hundested, Farum, Ølstykke, 
Fredensborg-Humlebæk, udarbejder 
forslag til, hvorledes der kan skabes 
en hensigtsmæssig fordeling af flygt
ningene til amtets kommuner.
Forslaget udarbejdes sammen med Dansk 
Flygtningshjælp, direktoratet for 
udlændinge m.fl.
Amtets kommuner afventer dette for
slag.
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17.
Støtte til Radio Hornsherred fremover 
J. nr. KU 04.08
Afgøres af økonomiudvalget
Økonomiudvalget udsatte på møde den 
9. februar 1993 følgende sag, idet 
der skulle optages forhandling med 
Jægerspris kommune:
"Radio Hornsherred meddeler i skri
velse af 31. januar 1993, at man, 
efter bestyrelsens beslutning, har 
set sig nødsaget til at stoppe sende
virksomheden på lokalradioen med 
øjeblikkelig varsel.
Bestyrelsen forsøger på en rekon
struktion og ønsker i den forbindelse 
oplyst, om kommunen, i lighed med 
tidligere år, har til hensigt at af
sætte midler på budgettet for 1994.
På budgettet for 1993 og tidligere år 
har kommunen udbetalt kr. 5,00 pr. 
indbygger i tilskud." 
Indstillingsbilag vedlægges. 
Økonomiudvalget udsatte på møde den 
13. april 1993 til nærmere undersø
gelse.
Optages på maj mødet.
Indstillingsbilag fra kommunaldirek
tøren af 28/4-93 vedlægges. 
Regnskaber fremlagt i sagen.

AMdMAA.
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18.
Drøftelse af knallertbanens fremtid
J.nr. KU 04.08.10G02
Afgøres af økonomiudvalget
Økonomiudvalget besluttede den 9. 
februar 1993, at teknisk forvaltning 
skulle udarbejde konkret sag med 
økonomi og miljømæssige krav ved en 
eventuel færdiggørelse af knallertba
nen.
På den baggrund har kommuneingeniøren 
udarbejdet indstilling af 5. april, 
som forelægges økonomiudvalget. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Økonomiudvalget udsatte på møde den 
13. april 1993 sagen til det ordinære 
møde i maj måned.
Sagen forelægges påny økonomiudval
get, og indstillingsbilag af 
5. maj 1993 fra kommuneingeniøren 
vedlægges.
Miljøgodkendelse fra Frederiksborg 
amt, dateret den 4. maj 1993, 
vedlægges.
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19.
Oplæg til erhvervspolitik for Frede
riksborg amt
J.nr. BK 24.10
Afgøres af økonomiudvalget
på møde den 25/4-93 mellem amtsborg
mesteren og amtets kommuner blev 
forelagt et skitsemæssigt oplæg til 
amtslig erhvervspolitik.
Oplægget er udarbejdet på baggrund af 
de møder, som amtskommunaldirektøren 
og amtets erhvervschef har haft med 
amtets kommuner i foråret. 
Amtsborgmesteren har bedt om at få 
kommunernes kommentarer til oplægget, 
inden det sendes til politisk behand
ling i amtsrådet og videre til hø
ring i kommunerne.
Oplægget forelægges økonomiudvalget 
og det forum som deltager i behand
ling af sager vedrørende beskæftigel
sessagerne, således at kommentarer og 
bemærkninger til oplægget kan tilba
gesendes til amtsborgmesteren. 
Oplægget vedlægges som bilag. I sagen 
ligger samtlige referater fra møderne 
med amtets kommuner.
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20 .
Rapport om beskæftigelsessekretaria
tets arbejde for 1. kvartal 1993
J. nr. BK 15.04
Til orientering for økonomiudvalget
Beskæftigelseskonsulenten vil på 
mødet gennemgå rapporten om 
sekretariatets arbejde for januar 
kvartal 1993.
Rapporten vedlægges.
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21 .
personalesager
Forelægges til orientering for økono
miudvalget.
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24 .
Eventuelt.
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Følgende sager vil blive optaget på 
byrådets dagsorden til møde den 17. 
maj :
a)Forlængelse af orlov fra skolebesty
relsen på Skuldelev skole
J. nr. BK 00.01A15-16
Medlem af skolebestyrelsen på Skulde
lev skole,

ansøger om forlængelse af 
sin orlov fra skolebestyrelsesarbej
det frem til valgperiodens udløb. 
Byrådet bevilgede på sit møde den 20. 
maj 1992 1 års orlov frem til 21. 
april 1993 på grund af sit arbejde. 
Begrundelsen for ansøgningen om 
orlovsforlængelse er uændret.

Skul
delev, som er stedfortræder, er vil
lig til at fortsætte.


